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La respuesta de la consellera de Sanidad ala oposicion (CiU) en el Parlament:

IINo tinc cap constancia que el doctor Manel Sa/cells
passes pacients de la privada a la publica"

ROBERTO GIMENEZ

E
1 pas ado 7 de febrero el

Grupo Parlamentario de
CiU pregunto a la conse-

llera de Sanidad sobre la

irregular practica denun
ciada por esta Revista realizada

por Manel Balcells. director
de Estrategia y Coordinacion,
que como recordaran consistfa
en desviar clientes de su despa
cho privado al sistema sanita
rio publico. Esta practica nos

parecia. y nos sigue parecien
do, inaceptable cuando el que
la realiza es el nurnero 2 del
sistema sanitario publico cata

Ian.
Como en su dfa esta Revista

inforrno. desde Policlinica se

nos facilito un documento fo

tocopiado que probaba que
Balcells, desde su consulta pri
vada de la calle Princesa, diri

gia a sus pacientes a los espe
cialistas del ambulatorio para
que las pruebas, en ese caso

una resonancia magnetica, las
realizara la Seguridad Social y
luego el continuaba el trata
miento. Por 10 que se deduce
de la pregunta parlamentaria.
esta misma documen tacion
tambien le fue remitida al Gru

po Parlamentario de CiU. La

pregunta que nos haciamos
entonces era la siguiente: (_Has
ta que punto es normal que esta

prdctica, digamos nada reglamen
taria, la haga el numero dos de la
sanidad publica catalana? La con

sellera Geli tendrd que responder.
Pues bien, diez meses mas

tarde la respuesta la ha realiza
do en el Parlament. Como la
consellera no tiene constancia
de que tales practicas las reali
zara Balcells, volvernos a re

producir la 'prueba inculpato
ria', que, por otra parte, nos

consta que la propia consellera
recibio en su dia de manos de
los antiguos responsables de
Policlinica.
A continuacion, reproduci

mos integramente las pregun
tas y las respuestas registradas
en la citada comparecencia en

el Parlament en la que el dipu
tado Francese Sancho (CiU),
considera que Balcells tendria

que dimitir, y recuerda un he
cho similar ocurrido en Lleida
con ese final, mientras que la
corisellera dice, y 10 hemos
destacado en negrita, que no le
consta que se haya producido
ninguna derivacion de enfer-
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• La consellera Marina Geli,
responde:
No. Nosaltres, per descomp

tat, tenim els sistemes de con

trol perque en l'exercici legitim
de la possibilitat d'una part
dels nostres professionals, que
previament, per descomptat,
renuncia a l'exclusiva. ja que,
compatibilitzen la privada i la

publica, garantir que no hi ha

traspas de persones per utilit
za cio. dories. de proves
diagnostiques '0 altres ques
tions entre un sector i l'altre.
• Francese Sancho: Conse

llera. La resposta no podria ser

una altra. Jo se que coincidim
en que no es poden utilitzar els

mitjans publics per afavorir
l'activitat privada. i coincidim
que aixo no es pot fer perque,
entre altres coses. es produeix
una situacio que tots conei
xem. Es a dir, quan algii que te
una responsabilitat dintre de la
xarxa publica, que te una res

ponsabilitat important, que es
un cap de servei 0 qui sigui,
passa per la seva consulta pri
vada i se l'envia a traves de la

publica, doncs. la sospita -la
sospita, la seguretat ja no-, en
alguns casos fins i tot arribari
em a tener una seguretat quasi
molt fundada, pero be ... dei
xem-ho en sospita. La sospita
que aqui s'acaben saltant les
llistes d'espera, hi ha qui acce
deix abans al servei public,
mentre hi ha ciutada que s'ha
d'esperar. Dories. aquesta sos

pita l'hern d'evitar.
Jo ja no entro ni en legalitat

ni en ... quasi senzillament per
etica, per estetica i perque nin

gu ens posi la cara roja. La ve

ritat es que aquesta pregunta
tarnbe la yam fer fa molts me

sos. jo no se com ha acabat
aixo. En el moment en que la
yam fer vo ste sap perfecta
ment. 0 almenys si no ho sap li

explicare jo, que la Ieiem refe
rint-nos a una determinada
practica del director general de
Planificacio, el doctor Balcells.
Es a dir, va sortir una noticia.

va sortir una noticia [sic], i fixi
s'hi be, a nosaltres ens va arri
bar la denuncia directament al

Grup, que el doctor Balcells
feia activitat privada i derivava
els seus pacients a la publica. I
aixo ho feia el director general
de Planificacio,
Senzillament, si aixo es aixf

consellera, ens sembla molt,
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Carta que Balcells Ie dirige a un traumatalogo del Ambulatorio (se ha borrado el nombre pa
ra evitar represalias), para que a su c1iente se Ie practique una resonancia magnetica.
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mos particulares al sistema pu
blico por parte del doctor Bal
cells. Tambien explica que des
de el pasado mes de diciembre
la actividad privada de Balcells
es incompatible por Ley con el

cargo que desempeiia.
En concreto, a la consellera

se le hicieron estas dos pregun -

tas:

[Reproducci6n textual e integra
de las preguntas y la respuestas]

1.- Pregunta al Consell Exe
cutiu a respondre oralment en
cornissio sobre la derivacio de

pacients de la consulta medica
privada a centres datencie
primaria i hospitals de la xarxa

publica per a fer proves
diagnostiques,

2.- Pregunta al Consell Exe
cutiu a respondre oralment en

comissio sobre I'opinio de la
consellera de Salut quant a la
utilitzacio de mitjans de diag
nosi i terapeutics publics per
professionals que compatibilit
zen la practica de la medicina

publica amb la de la privada

• El diputado Francese San

cho, pregunta: .

Sf, son dues preguntes acu

mulades sobre el mateix terna.
que seria l'opinio de la Conse
lleria sobre la derivacio de pa
cients de la consulta medica
privada a centres de atencio
prima ria i a hospitals de la
xarxa publica per a fer proves
diagriostiques. I la mateixa

opinio per a professionals que
compatibilitzen la practica de
la medicina publica amb la

privada i utilitzen aquests mit
jans de diagnostic de la xarxa

publica.

Revista del Vallès, 17/2/2006, p. 6 / Revista del Vallès / Arxiu Municipal de Granollers


